



CANADA

CONSOLIDATION

CODIFICATION

**National Parks of Canada  
Wilderness Area Declaration  
Regulations**

**Règlement sur la constitution de  
réserves intégrales dans les  
parcs nationaux du Canada**

SOR/2000-387

DORS/2000-387

Current to June 19, 2024

À jour au 19 juin 2024

Last amended on October 5, 2017

Dernière modification le 5 octobre 2017

---

## OFFICIAL STATUS OF CONSOLIDATIONS

Subsections 31(1) and (3) of the *Legislation Revision and Consolidation Act*, in force on June 1, 2009, provide as follows:

### Published consolidation is evidence

**31 (1)** Every copy of a consolidated statute or consolidated regulation published by the Minister under this Act in either print or electronic form is evidence of that statute or regulation and of its contents and every copy purporting to be published by the Minister is deemed to be so published, unless the contrary is shown.

...

### Inconsistencies in regulations

**(3)** In the event of an inconsistency between a consolidated regulation published by the Minister under this Act and the original regulation or a subsequent amendment as registered by the Clerk of the Privy Council under the *Statutory Instruments Act*, the original regulation or amendment prevails to the extent of the inconsistency.

## LAYOUT

The notes that appeared in the left or right margins are now in boldface text directly above the provisions to which they relate. They form no part of the enactment, but are inserted for convenience of reference only.

## NOTE

This consolidation is current to June 19, 2024. The last amendments came into force on October 5, 2017. Any amendments that were not in force as of June 19, 2024 are set out at the end of this document under the heading "Amendments Not in Force".

## CARACTÈRE OFFICIEL DES CODIFICATIONS

Les paragraphes 31(1) et (3) de la *Loi sur la révision et la codification des textes législatifs*, en vigueur le 1<sup>er</sup> juin 2009, prévoient ce qui suit :

### Codifications comme élément de preuve

**31 (1)** Tout exemplaire d'une loi codifiée ou d'un règlement codifié, publié par le ministre en vertu de la présente loi sur support papier ou sur support électronique, fait foi de cette loi ou de ce règlement et de son contenu. Tout exemplaire donné comme publié par le ministre est réputé avoir été ainsi publié, sauf preuve contraire.

[...]

### Incompatibilité — règlements

**(3)** Les dispositions du règlement d'origine avec ses modifications subséquentes enregistrées par le greffier du Conseil privé en vertu de la *Loi sur les textes réglementaires* l'emportent sur les dispositions incompatibles du règlement codifié publié par le ministre en vertu de la présente loi.

## MISE EN PAGE

Les notes apparaissant auparavant dans les marges de droite ou de gauche se retrouvent maintenant en caractères gras juste au-dessus de la disposition à laquelle elles se rattachent. Elles ne font pas partie du texte, n'y figurant qu'à titre de repère ou d'information.

## NOTE

Cette codification est à jour au 19 juin 2024. Les dernières modifications sont entrées en vigueur le 5 octobre 2017. Toutes modifications qui n'étaient pas en vigueur au 19 juin 2024 sont énoncées à la fin de ce document sous le titre « Modifications non en vigueur ».

---

**TABLE OF PROVISIONS**

**National Parks of Canada Wilderness Area  
Declaration Regulations**

- 1 Wilderness Areas
- 2 Coming into Force

**SCHEDULE**

**TABLE ANALYTIQUE**

**Règlement sur la constitution de réserves intégrales  
dans les parcs nationaux du Canada**

- 1 Réserves intégrales
- 2 Entrée en vigueur

**ANNEXE**

---

Registration  
SOR/2000-387 October 19, 2000

CANADA NATIONAL PARKS ACT

**National Parks of Canada Wilderness Area  
Declaration Regulations**

P.C. 2000-1620 October 19, 2000

Her Excellency the Governor General in Council, on the recommendation of the Minister of Canadian Heritage, pursuant to subsection 5(8)<sup>a</sup> of the *National Parks Act*, hereby makes the annexed *National Parks Wilderness Area Declaration Regulations*.

Enregistrement  
DORS/2000-387 Le 19 octobre 2000

LOI SUR LES PARCS NATIONAUX DU CANADA

**Règlement sur la constitution de réserves intégrales  
dans les parcs nationaux du Canada**

C.P. 2000-1620 Le 19 octobre 2000

Sur recommandation de la ministre du Patrimoine canadien et en vertu du paragraphe 5(8)<sup>a</sup> de la *Loi sur les parcs nationaux*, Son Excellence la Gouverneure générale en conseil prend le *Règlement sur la constitution de réserves intégrales dans les parcs nationaux*, ci-après.

---

<sup>a</sup> R.S., c. 39 (4th Supp.), s. 3(2)

---

<sup>a</sup> L.R., ch. 39 (4<sup>e</sup> suppl.), par. 3(2)

---

## National Parks of Canada Wilderness Area Declaration Regulations

### Wilderness Areas

**1** The regions shown on the administrative map plans, the numbers of which are set out in column 2 of an item of the schedule, that exist in a natural state or that are capable of returning to a natural state are declared to be wilderness areas within the national park of Canada set out in column 1 of that item.

SOR/2009-99, s. 2.

### Coming into Force

**2** These Regulations come into force on the day on which they are registered.

## Règlement sur la constitution de réserves intégrales dans les parcs nationaux du Canada

### Réserves intégrales

**1** Les zones figurant sur les plans cartographiques administratifs énumérés à la colonne 2 de l'annexe qui sont à l'état sauvage — ou susceptibles d'être ramenées à l'état sauvage — sont constituées en réserves intégrales dans le parc national du Canada visé à la colonne 1.

DORS/2009-99, art. 2.

### Entrée en vigueur

**2** Le présent règlement entre en vigueur à la date de son enregistrement.

**SCHEDULE****ANNEXE****SCHEDULE**

(Section 1)

Item	Column 1 National Park of Canada	Column 2 Administrative map plan numbers in the Canada Lands Surveys Records at Ottawa
1	Banff National Park of Canada	83937 83938 83939 83940 83941 83942 83943 83944 83945 83946 83947 83948 83949 83950 83951 83952 83953 83954 83955 83956

**ANNEXE**

(article 1)

Article	Colonne 1 Parc national du Canada	Colonne 2 Numéros des plans cartographiques administratifs déposés aux archives d'arpentage des terres du Canada à Ottawa
1	Parc national Banff du Canada	83937 83938 83939 83940 83941 83942 83943 83944 83945 83946 83947 83948 83949 83950 83951 83952 83953 83954 83955 83956

## SCHEDULE

## ANNEXE

Column 1		Column 2	Colonne 1		Colonne 2
Item	National Park of Canada	Administrative map plan numbers in the Canada Lands Surveys Records at Ottawa	Article	Parc national du Canada	Numéros des plans cartographiques administratifs déposés aux archives d'arpentage des terres du Canada à Ottawa
2	Jasper National Park of Canada	83900	2	Parc national Jasper du Canada	83900
		83901			83901
		83902			83902
		83903			83903
		83904			83904
		83905			83905
		83906			83906
		83907			83907
		83908			83908
		83909			83909
		83910			83910
		83911			83911
		83912			83912
		83914			83914
		83915			83915
		83916			83916
		83917			83917
		83918			83918
		83919			83919
3	Kootenay National Park of Canada	83920	3	Parc national Kootenay du Canada	83920
		83921			83921
		83922			83922
		83923			83923
		98221			98221
		83924			83924
		83925			83925
		83926			83926
		83927			83927
		83928			83928
4	Yoho National Park of Canada	83929	4	Parc national Yoho du Canada	83929
		83930			83930
		83931			83931
		83932			83932
		83933			83933
		83934			83934
		83935			83935
5	Waterton Lakes National Park of Canada	88832	5	Parc national des Lacs-Waterton du Canada	88832
		88833			88833
6	Fundy National Park of Canada	89468	6	Parc national Fundy du Canada	89468

## SCHEDULE

## ANNEXE

	Column 1	Column 2
	National Park of Canada	Administrative map plan numbers in the Canada Lands Surveys Records at Ottawa
Item		
7	Vuntut National Park of Canada	90384
8	Nahanni National Park Reserve of Canada	90080

SOR/2009-99, ss. 3 to 5; SOR/2017-218, s. 1.

	Colonne 1	Colonne 2
	Parc national du Canada	Numéros des plans cartographiques administratifs déposés aux archives d'arpentage des terres du Canada à Ottawa
Article		
7	Parc national Vuntut du Canada	90384
8	Réserve à vocation de parc national Nahanni du Canada	90080

DORS/2009-99, art. 3 à 5; DORS/2017-218, art. 1.